

Pensionärsrådets protokoll den 18 januari 2017

Närvarande:**Ledamöter**

Sievert Balkeståhl, ordförande, PRO

Karin Baad, PRO

Yvonne Zettergren, SPF

Mats Hellberg, SPF

Kerstin Illervik, PRO

Ersättare

Christina Björkgren, PRO

Kerstin Friman-Löfgren, PRO

Cecilia Gjerdrum, SPF

Tjänstemän

Gunilla Davidsson, verksamhetsområdeschef

Annika Ekengren sekreterare

Sekreterare

Datum för justering**Justeras: 15/2 2017**

Sievert Balkeståhl, ordförande

Mats Hellberg, vice ordförande

§1**Sammanträdets öppnande**

Ordförande Sievert Balkeståhl hälsade alla välkomna till sammanträdet.

§2**Föregående protokoll**

Föregående protokoll godkändes och lades till handlingarna.

§3**Fastställande av dagordning.**

Dagordningen godkändes.

§4**Val av ordförande**

Rådet valde enhälligt Sievert Balkestål (PRO) till ordförande för stadsdelsnämndens pensionärsråd.

§5**Val av vice ordförande**

Rådet valde enhälligt Mats Hellberg (SPF) till vice ordförande för stadsdelsnämndens pensionärsråd.

Övriga ledamöter och ersättare i rådet år 2017:

Ledamöter

Yvonne Zettergren, SPF, Karin Baad, PRO, och Kerstin Illervik, PRO.

Ersättare

Kerstin Friman Lövgren, PRO, Christina Björkgren, PRO, Britta Thunberg, SPF och Cecilia Gjerdrum, SPF.

§6**Val av justerare och dag för justering.**

Till justering av dagens protokoll utsågs Sievert Balkeståhl och Mats Hellberg. Protokollet justeras elektroniskt och undertecknas vid nästa sammanträde den 15/2 2017.

§7**Rapporter**

a. Rapporter från förvaltningen

Gunilla informerar:

Täta möten äger f.n. rum mellan förvaltningen, Micasa och stadsarkitekten om utformningen av det nya äldreboendet i Rinkeby som planeras stå klart 2020. Beträffande utemiljön runt äldreboendet planeras en trädgård anläggas som enbart ska vara till för

de boende i huset. Tanken är att den ska vara lätt att orientera sig i och vara variationsrik. Byggas upp av olika material som ger olika upplevelser. Den ska också locka till olika aktiviteter som trädgårdsodling men även fysisk träning.

Själva huset har varit tänkt att bestå av 74 lägenheter men förslag finns från Micasa att istället bygga 90 lägenheter. Det kommer att bli fem, ev. sex plan med stora balkonger med utsikt mot Möllan. Huvudsakligen ska huset vara vård- och omsorgsboende men även annan typ av boende för äldre kan inrymmas. Inriktning på ett sådant är inte bestämt i dagsläget.

Rådet fick vid mötet tillfälle att titta på ritningarna över boendet och trädgården.

Förvaltningen kommer att ha ett utökat samarbetet med lokalpolisen. Äldreomsorgens medarbetare kommer att utbildas i bl.a. hur man upptäcker våld i de äldres hem och när man då bör agera. Utbildningen hålls av förvaltningens relationsvårdsteam. Polisen kommer även att hålla informationsmöten för allmänheten.

En broschyr riktad till finska seniorer har i samarbete med Spånga-Tensta tagits fram som informerar om de aktiviteter som äger rum för målgruppen. Träffar för finska seniorer äger rum på den öppna möteslokalen i Akalla.

Aila Laukkonen, chef för beställarenheten går i pension under våren. Hennes efterträdare kommer att bli Sofia Johansson som idag är bitr. enhetschef på socialpsykiatri i förvaltningen.

Gunilla föreslår rådet att man under året använder några av rådets sammanträden för att mer ingående diskutera aktuella frågor som berör äldreomsorg. Rådet ställer sig positiva till det.

Den 14 juni planeras rådet att göra ett studiebesök. Vart är ännu inte bestämt men ett förslag är Tellus fritidscenter samt Micasas experimentlägenheter som finns i närområdet.

b. Statistikuppgifter med beslut och domar för år 2016 hade skickats ut till rådet innan mötet.

§8

Ärenden till nästa nämndsammanträde samt inkomna remisser och motioner

Rådet har getts möjlighet att yttra sig över en motion från KD-medlem om att införa en äldrevecka varje år i Stockholm. Rådet

anser för sig att idén i sig är god men tycker inte att satsningar på äldre ska begränsas till en vecka om året. Hellre ”äldrevecka” året runt.

Rådet har även tagit del av ett uttalande från PRO:s samorganisation med fyra frågor till alla stadsdelsförvaltningar om hemtjänstens framtid. Även förvaltningens svar på frågorna har delgetts rådet.

Sievert går igenom samverkansöverenskommelsen mellan Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning och Lokalpolisområde Rinkeby. Invänder mot beteckningen som är missvisande, bör istället vara Lokalpolisområde Järva. Det ses som positivt med åtgärdsplanen som innefattar bl.a. orosamtal, trygghetsfrågor, trygghetsvandring och de utsättningsmöten som äger rum inför varje helg i både Rinkeby och Husby. Det är även positivt att antalet bosättningar ska minskas genom snabb avhysning och sanering av platsen.

I samband med detta tar Sievert upp en skrivelse författad av Björn Burell, undertecknad av flera personer. Skrivelsen ställer krav på att det ska finnas polis tillgänglig dygnet runt inom stadsdelsområdet. Förslagsvis ska skrivelsen skickas till polisen med kopia till stadsdelsnämnden.

Rådet får ta del av två remisser för yttrande. Det ena kommer från Trafikverket och handlar om en översyn över hastighetsgränser bl.a. i Rinkeby-Kista i Stockholm, kommer upp på nämndsammanträdet i mars. Den andra remissen är en motion från en moderat till Kommunfullmäktige med förslag att inrätta digitala trygghetsvandringar. Det ärendet kommer också upp i marsnämnden. Båda ärendena diskuteras på nästa sammanträde i februari av pensionärsrådet.

§9

Lokalfrågor för öppna mötesplatser

Gymmet i Akalla invigdes 9 januari och ca 40 personer var närvarande. Några dagar senare var det inbrott i lokalen. Inget av större värde stals men dörrar och dörrkarmar blev förstörda och måste bytas ut vilket genererar en hög kostnad. En förfrågan har även skickats till Gunilla Davidsson och Hossein Ahmadian från föreningarna om extra bidrag för inköpet av ett nytt gåband istället för det som stals före jul.

Kista öppna mötesplats efterfrågar en lokal där verksamhet kan bedrivas. Ett önskemål finns också om att när foajén på servicehuset används för underhållning ska finnas möjlighet att få hjälp från caféet med kaffeservering. Gunilla informerar i sammanhanget om att samlingslokalen på Kista servicehus håller på och

renoveras. Tanken är att utrymmet ska användas både som en biosalong och för diverse utbildningar bl.a. en planerad datautbildning. .

På Rinkeby öppna mötesplats fortgår problemet med för få nycklar samt invasion av råttor.

§10

Övriga frågor

Rådet undrar när föreningsbidragen betalas ut. Hossein Ahmadian meddelar att pengarna betalas ut i månadskiftet februari-mars.

Framförda önskemål om gäster under året: Gabriel Ulug från lokalavdelningen, nya beställarchefen Sofia Johansson, presidiet. Även önskemål om att under året få delta i ett av nämndens förmöten och få tillfälle att ställa frågor.

§11

Nästa sammanträde

Nästa sammanträde äger rum onsdagen den 15 februari kl. 10:00.
Lokal: Husby öppna mötesplats. Oslogatan 16 i Husby.
Inbjudna gäster är dietisterna Lena och Kristina, anställda av västerorts förvaltningar gemensamt. De kommer att informera om sitt uppdrag.

§12

Avslutning

Ordförande Sievert Balkeståhl tackade alla och avslutade mötet.